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Balleskolen - online 

Skolebestyrelsesmøde 

Tirsdag den 23. marts 2021 (18:00-21:00) 

 

Sted: Google Meet.  
Mødeleder: Susanne Gade Clausen. Ordstyrer: Ulrik Rønne Antonsen 

Dagsordensansvarlig: Susanne Gade Clausen 

Referent: Vibeke Rod & Pia Nielsen 

 

Deltagere:  

Forældrerepræsentanter: Susanne Gade Clausen, Dorte Vestergaard Christensen, Ulrik 

Rønne Antonsen, Ulrik Skousbøll Christensen, Rikke Kraskow 

Medarbejderrepræsentanter: Marianne Eriksen og Diana Gyldenløve 

Elevrepræsentanter:  

Sekretariat/skoleledelse: Pia Nielsen, Vibeke Rod, Conni Maach 

Afbud: Caroline Wessby & Alexander Rahbeck 

 

REFERAT 

 
18.00-18.10 Intro 

(10 min) 

18.00-18.10 

Beslutning 

 

Intro: 
v. Susanne 

 

Velkomst og præsentation af dagsorden 
 

Godkendelse af dagsorden & punkter til eventuelt 
 

Mht. referatet gør vi som sidst: Referatet sendes ud til gennemsyn i 2 dage. 

Respons sendes i tråden senest fredag kl. 8.00. Susanne og Pia beslutter det 

endelige referat og tager stilling til eventuelle tilbagemeldinger. Det endelige 

referat offentliggøres fredag.  

 

Vi har fået afklaret, at eleverne ikke kunne være med i dag grundet andre 

aftaler og plan for deres aften. 

 
18.10-20.45  

(20 min) 

18.10-18.30 

Orientering 

 

1. Orientering fra ledelsen 
v. Pia & Susanne 

 

På seneste møde blev der efterspurgt et punkt om status på aktuelle emner og 

begivenheder på skolen. Derfor ser vi frem til at høre, hvad Pia & den øvrige 

ledelse kan fortælle om: 
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• Coronasituationen og status på elevsituationen her og nu, herunder 

o Skemasituationen; hvem er tilbage, hvor? 

o Elevernes trivsel på de enkelte klassetrin  

o Elevernes læring og faglighed 

• Skolens opsyn med eleverne, jf. forældrehenvendelse 

• Bemanding og vikardækning, jf. henvendelse 

• De forestående indeklimaforbedringer, ombygningsproces og 

tidshorisont 

• Andet? 

 

Strukturen på skolen, hvor man normalt arbejder på tværs af klasserne, gør 

det svært for nogle børn, når man skal være i klasser efter retningslinjerne ved 

genåbningen. 

 

I forhold til henvendelser: Der kommer vikar til 4. årgang og på 2. årgang 

grundet barsel. Skolebestyrelsen ønsker fremadrettet at deltage ved 

ansættelser af disse. 

 

Anderledes kontakt til hjemmene og kontaktbørnene. 

 

Skolen afholder skole-hjemsamtaler for dem der mangler, inden 

sommerferien, formentlig virtuelt. Der arbejdes på at lave den bedste løsning. 

 

Formanden udtrykte stor respekt til lærere og pædagoger med flere, for de 

vilkår der skal laves skole under for tiden. 

 

Seneste nyt fra formanden. 

• Herunder opfordring til deltagelse i skolebestyrelseswebinar den 17. 

april - om ”skole uden skældud” og erfaringsudveksling om at føre 

tilsyn med skolens principper. Læs nærmere her.  

  

Webinar 17. april; Hvem vil gerne deltage? 

 

Dialogmøde mellem skoleafdelingen og Børne-Ungeudvalget 27.04.  

 
(20 min) 

18.30-18.50 

Drøftelse 

 

2. Balleskolens børn i en Coronatid 
 

Bestyrelsen ser frem til at høre fra elevrådsrepræsentanterne om elevernes 

tanker om de to emner/opgaver:  

➢ Elevernes oplevelse af forårets ”Coronaskole” 

➢ Elevernes oplevelse af udearealerne omkring skolen 

Bestyrelsen aftalte emnerne på novembermødet, og punktet blev derpå udsat 

til nu. Vi ser frem til at tage snakken. 

 

Aflyst grundet elevrådet ikke har afholdt møder i coronatiden. 

https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/skolebestyrelsesseminarer-2021
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Bestyrelsen opfordrer til, at elevrådet mødes virtuelt. Elever barsler med nogle 

fede idéer - bestyrelsen glæder sig til dialogen. 
 

(30 min) 

18.50-19.20 

Dialog 

Drøftelse 

3. Skolebestyrelsens emne: Elevplaner (del 2) 
v. Susanne 

 

I forlængelse af introduktionen fra sidst indledes dialogen om ”Elevplaner, 

herunder MeeBook-implementering”. Vi afsæt i skolens 3 år gamle princip 

princip; ”orientering af hjemmet om elevens udbytte af undervisningen - 

herunder elevplan”. Princippet kan læses på skolens hjemmeside. 

 

Drøftelsen skal omhandle, hvordan vi kan hjælpe skolen ad med at efterleve 

lovens krav om elektroniske elevplaner for alle børn. 

 

Bestyrelsen vil gerne have information om, hvad der kan regnes med i forhold 

til elevplaner i de enkelte faser. 

 

Bestyrelsen er nysgerrige på, hvordan man kan støtte skolen i arbejdet med 

elevplaner, så det bliver et overkommeligt arbejde for medarbejderne og 

brugbar i forhold til eleverne trivsel og læring. Bestyrelsen opfordrer til, at de 

bliver involveret i, hvordan man kan støtte medarbejderne i arbejdet hermed. 

 

Opfordring til at skolen informerer forældrene om, hvad der arbejdes med 

omkring elevplaner, så man ved, at der er fokus på det, og at vi hele tiden 

udvikler for at finde den rette form.  

Medarbejderne ønsker at bruge udviklingstid på arbejdet med elevplaner.  

 

Pia ønsker til slut at orientere om skolens arbejde med elevplaner: Det drejer 

sig om, hvordan skolen arbejder med elevplaner lige nu, i dette ”Coronaår”. 

 

Der kommer en bekendtgørelse i forhold til, hvad man skal gøre med 

elevplaner i et coronaår – skolen afventer denne. 

 

Dernæst forlyder det, at Balleskolen er blevet tilbudt at deltage i et forsøg 

vedr. elevplaner. Skolebestyrelsen imødeser informationen og beslutter derpå, 

hvornår vi - på et senere møde - kan tage stilling til, om vi ønsker, at 

Balleskolen skal deltage i dette forsøg. 

 

Skolen overvejer at deltage i et forsøg under Udfordringsretten. Link til mere 

information om forsøget vedrørende elevplaner i Silkeborg Kommune her. 

Bestyrelsen skal godkende et eventuelt forsøg vedrørende elevplaner. Forsøget 

vil vare i de to kommende skoleår. 
 

(10 min.) 

19.20-19.30 
Pause, evt. 

https://skoleudvikling.silkeborg.dk/Strategiske-indsatser/God-undervisning/Elevplaner
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(30 min) 

19.30-20.00 

Drøftelse 

Beslutning 

 

4. Budgetforslag drøftes 
v. Ulrik S. 

 

Pia præsenterer indledningsvist det samlede regnskab for 2020 for skole og 

fritid. 

 

Som vi aftalte på seneste møde, præsenteres vi denne gang for et 

budgetforslag for øvrig drift, herunder undervisning og fritid, som vi drøfter 

og kommer med bemærkninger til. Ulrik orienterer om økonomimøder med 

forvaltning og Pia. 

Dette sker med henblik på skolebestyrelsens prioriteringer til og på sigt 

godkendelse af budgettet.  

Den videre plan aftales til slut. 

 

Bestyrelsen beslutter, at der indkaldes til et ekstraordinært 

skolebestyrelsesmøde, hvor bestyrelsen kan drøfte, hvordan budgettet også 

kan se ud. På dette møde skal der ikke besluttes noget, og godkendelsen af 

budgettet bliver først i april. På dette møde er det en forudsætning at 

minimum halvdelen af bestyrelsen kan deltage. 

 

Bilag: 

Forslag til budget 2021 
 

(5 min.) 

20.00-20.05 
Pause, evt. 

(20 min.) 

20.05-20.25 

Orientering 

5. Balleskolen - efter påske  
v. Pia 

 

Status på skolens situation og hos de hjemsendte, efter den seneste nedlukning. 

Hvordan sikres der:  

o Læring? 

o Trivsel?  

o trygge rammer (smittebekæmpende)? 

 

Pia orienterede om planerne uden (på nuværende tidspunkt) at kende 

retningslinjerne for tilbagevenden efter påske. 

 

De ekstra nationale millioner til skoleområdet  
Ifølge aftalen af 18. februar skal skolerne lokalt vurdere, hvad eleverne har brug 

for i forhold til fremme af trivsel, faglighed og motivation. Aftalen lagde bl.a. op 

til kortere skoledage med flere lærere/pædagoger, digitale gæstelærerordninger 

(fx en forfatter eller en kok), undervisning i mindre hold, turboforløb, PPR-

fokus m.m. Der er også afsat midler til elevrådene. - Læs nærmere her. 

 

Vi giver vores input til ledelsen om, hvor prioriteringen evt. kan ligge. 

https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2021/feb/210218-nye-indsatser-skal-styrke-faglighed-og-trivsel?fbclid=IwAR2KCdM5jWN9nJLlC-dSVz0q0IGjaCe-gynz-LR4ZJ1_kvh2bXRoWLucsME
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Den præcise udmøntning af de ekstra nationale millioner til skoleområdet, er 

endnu ikke på plads. 

 
(20 min.) 

20.25-20.45 

Beslutning 

5. Suppleringsvalg 
v. Susanne & Pia 

 

Procesplanen fremlægges til formel godkendelse.  

Det praktiske omkring de to forestående møder aftales: 

• Torsdag den 25. marts kl. 19-20 

• Torsdag den 8. april kl. 19-20 

 

Her er inspiration til de forældre, som overvejer at stille op (link).  

Desuden er man velkommen til at kontakte formanden for nærmere 

information og drøftelse. Opfordringen til at stille op til skolebestyrelsesvalget 

må gerne deles. 

 

Susanne præsenterer årsberetningens temaer.  

Der er mulighed for forslag og kommentarer. Input til handlingsplanen for 

skolebestyrelsen modtages også gerne. Jf. (link).  

 

Begge møder afholdes virtuelt. 

Bestyrelsen bakker op om de punkter, som Susanne tager med i sin 

årsberetning: Elevplan, udeareal, mobiltelefoner og Balleskolens fremtid med 

plads til alle. 

Susanne laver invitation til mødet og sender det til Pia, som indsætter et Meet-

link, og derefter sender ud på Aula. 

 

Bilag: 

Procesplan 

 
20.45-21.00 Outro 

(10 min.) 

20.45-20.55 

Beslutning 

 

 

 

 

6. Afrunding  
v. Susanne 

 

Punkter til næste gang  
Vi aftaler i hovedtræk punkterne til næste møde. Susanne udarbejder udkast 

til dagsorden. 

 

April 

- Fremtidens Balleskole, bl.a. elevtalsprogonser. 

- Trivselsundersøgelse (AMIR-Jeppe vil gerne deltage som gæst på dette punkt) 

- Godkendelse af budget 2021 

- Budgetopfølgning I med det nye ark 

https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/information-til-for%C3%A6ldre
https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/hvordan-er-kravene-til-skolebestyrelsens-%C3%A5rsberetning
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- Modtagelse af nye bestyrelsesmedlemmer 

Maj 

- Skolens udviklingsplan – hvad vil man som skole være fokuseret på? 

- Elevplaner 

Der er ønske fra et medlem af bestyrelsen, at virtuelle bestyrelsesmøder 

fremadrettet max er 2 timer. 

Der kommer dato for det ekstraordinære bestyrelsesmøde inden påske. 

 
(5 min) 

20.55-21.00 

Orientering 

7. Eventuelt  

 

 
 Kommende møder 

• Ekstraordinært møde  (dato kommer senere)  

• Tirsdag den 20. april 

• Onsdag den 19. maj 

• Mandag den 14. juni 

 
 

 


